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Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nagy szeretettel és tisztelettel köszöntöm a mai képvisel -testületi ülésünkön Dr. Gondos 
Miklóst, a Bács-Kiskun Megyei Kórház F igazgatóját, köszöntöm a képvisel -testület 
megjelent tagjait, a hivatali apparátust, valamint az önkormányzati cégünk képviseletében 
megjelent munkatárs hölgyet, a média képvisel it és a médián keresztül, akik nyomon követik 
a munkánkat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy határozatképes a képvisel -testület. 
Balogi József képvisel  úr nincs jelen. Jegyz könyv-hitelesít re teszek javaslatot Schmidt 
Rajmund képvisel  úr személyében, valamint Kákonyi István személyében. Külön-külön 
kérnék szavazást. 
 
A képvisel -testület a polgármester Schmidt Rajmund jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 
11 igen szavazattal elfogadja. 
 



A képvisel -testület a polgármester Kákonyi István jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A mai testületi ülésen az alábbi napirendeket javaslom megtárgyalásra: 
 
 
N A P I R E N D : 
 

1. Tájékoztató a város köztisztasági helyzetér l 
El adó: Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 

 
2. Kalocsa Város Önkormányzata és intézményei 2023. évi költségvetési rendeletének 1. 

számú módosítása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
3. 2023. évi költségvetési kitekint  határozat módosítása 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

4. Ingatlan értékesítése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
5. Paprika Fitness Sport Egyesület kérelme 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

6. A kalocsai 3035/35 hrsz alatti ingatlan ügye (Tanpálya) 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
7. Kalocsa Város településrendezési eszközeinek módosítása a Kalocsa – Kisk rös 

közötti kerékpárút fejlesztésének megvalósításával összefügg en 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
8. Városi kitüntet  díjak adományozása (zárt ülés keretében) 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

9. Egyebek 
 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Más napirendi javaslat van-e? Egyebekre nem érkezett javaslat. Király Róbert képvisel  úr, 
parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Egy közérdek  kérdéssel szeretnék Önhöz fordulni majd a 
végén. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Napirend el tti felszólalásra kérem fel Dr. Gondos Miklós f igazgató urat, 
tehát ezt a napirendek el tt tenné meg F igazgató úr. Más napirend nincs, ezekr l az általam 
ismertetett napirendekr l kérnék egy szavazást. 



 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal elfogadja a napirendeket. 
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
Napirend el tti felszólalás 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Az elmúlt héten volt egy politikai rendezvény, politikai tüntetés a kórházzal kapcsolatosan a 
városban. Ma Semmelweis napot tartott és tart a kalocsai kórház, 2 órakor ott voltunk, és 

igazgató urat kértem meg, hogy tegye helyre ezeket a fals információkat, amik ott 
elhangoztak, és adjon egy tájékoztatást els  kézb l a kalocsai kórháznak a helyzetér l. Nagyon 
szépen köszönöm F igazgató úrnak, hogy ismét itt van közöttünk, és els  kézb l hallhatjuk 
azokat az információkat, amelyek a kalocsai kórházat érintik. F igazgató úr, Öné a szó. 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Sok szeretettel köszöntök mindenkit, és elnézést, hogy felborítom a napirendet, de miután itt 
voltam a Semmelweis napi ünnepségen, a Polgármester úr megkért, hogy ha már itt vagyok, 
akkor a testületet is tájékoztassam, hogy mi a helyzet a Kalocsai Szent Kereszt Kórházzal 
kapcsolatban. Megmondom szintén, hogy egy kicsit nekem furcsa volt ez az egész, mert 2023 
februártól bevezették a teljesítmény-finanszírozási rendszert, és ezt nem mondtam eddig, de azt 
tudni kell, hogy Magyarországon a kórházak kb. 70-80 %-ban érték el a 2019-es szintet. Nem 
úgy igaz ez a Kalocsai Szent Kereszt Kórházra, aki egyébként a mai napon 96 %-os teljesítéssel 
bír. Ennek három oka van. Az egyik oka az, hogy elkezd dött egy nagyon jó integrációs 
kapcsolat a két kórház között, Kecskemét és Kalocsa között, kiegészítik egymást, egyik segít a 
másikon, másik segít a betegeken, és tulajdonképpen még a betegutakat is gyakorlatilag kicsit 
egyensúlyoztuk, és innent l kezdve Kalocsa nagyon sok segítséget nyújt a kecskeméti aktív 
ellátásnak a biztosítására. Gyakorlatilag a betegszám emelkedés, ami most jelen pillanatban 
72 %-nál van a kórháznak az ágykihasználtsága, ami azt mondom, hogy jó is, 75 % az ideális, 
onnan sokkal magasabbra nem lehet menni, mert akkor az akut ellátás sérülhet, és nincs 
betegellátás és nincs hely a betegeknek. Tehát van, aki már hazament, van, aki még ott van, az 
ágy az nem biztos, hogy üres, amikor nézik az ágytérképet. Azt kell mondanom, hogy a kalocsai 
kórháznak a teljesítménye elérte a 96 %-ot, ez nem azt jelenti, hogy innent l kezdve rentábilis 
a kórház, mert ez sok összetev l áll. Minket ugyanúgy sújt az a helyzet, ami a 2019-es Covid-
járvány után kialakult, és utána jelent meg az ukrán háború miatti gazdasági helyzet miatt az 
energiaárak, meg az élelmezés, meg a gyógyszerár emelkedése, meg a szolgáltatási árak 
növekedése, folyamatosan emelkedik. Mondhatnék számokat is, de gyakorlatilag annyit kell 
tudni nagyjából csak irányban, hogy az energiaárak szerencsére valamilyen szinten visszább 
kúsztak, de így is ötszöröse annak, ami 2022-ben volt. Ezeket a számszer ségeket 
elmondhatom, 1 milliárd Forint volt az energiaszámlája Kecskemétnek, Kalocsának és 
Kiskunfélegyházának, ez most jelen pillanatban veri az 5 milliárdot, tehát csak ötszörösére 
emelkedett, és a finanszírozás ezt még nem követte le. Ott még várunk egy kormányzati 
segítséget, hogy az energiaszámlákat kifizessék, ugyanis azt csináljuk, hogy betegellátási zavar 
nem lehet, tehát minden egyes eszköz, ami kell a betegek gyógyításához, gyógyszer, minden, 
azt biztosítjuk, az energiaszámlákat pedig egy kicsit hátrébb csúsztatjuk. Ez odáig vezetett el, 
hogy tavaly ilyenkor 0 volt a kórháznak az adósságállománya, hát most nem annyi, de ennek a 
80 %-a az energiaköltségeknek az emelkedése miatt van. Gondolom az önkormányzatnál 
ugyanez van, mert k sem nagyon kaptak önkormányzati támogatást ezeknek a rendezésére. Mi 
most ígérvényt kaptunk arra, hogy talán augusztus környékén lesz egy részleges konszolidáció, 
amire már nagyon várunk, mert nekem azért borzolja a kedélyeimet, hogy ekkora az 



adósságállomány, milliárdos tétel az energiaszámlánk. A gyógyszert és az élelmezést, meg az 
összes többit azt fizetjük, minden számlát, tehát innen gyakorlatilag ellátási zavar nem lesz. És 
mondtam nektek – mondtam Önöknek –, hogy a Kalocsai Szent Kereszt Kórház teljesítménye 
az szépen emelkedik. Ami miatt ezt az egészet merem mondani, hogy ezért próbáltunk mi is 
tenni valamit, valamilyen szinten takarékosságot csináltunk, összeköltöztettünk osztályokat, 
ami egyébként nagyon jól sikerült, ezzel azt értük el, hogy a kalocsai kórháznak 20 %-os 
energiamegtakarítást sikerült elérnie. Bérellátási zavar nem jelentkezett ezzel kapcsolatban – 
azért néztem Képvisel  úrra (Dr. Körmendy Szabolcs), mert  minden nap ott van a kórházban. 
A másik lehet ségünk az, hogy racionalizáljuk az ellátást. Mib l áll a racionalizálás? 
Megnéztük a rendelési id ket – most csak a szakrendel kr l beszélgetünk –, megnéztük a 
szakrendelési id ket, és azokat gyakorlatilag kiegyenesítettük, tehát annyi szakrendel t 
üzemeltetünk, amennyire van NEAK szerz désünk. Azért voltak ilyen anomáliák, de  most nem 
fogom mondani, hogy volt olyan hely, ahol egy darab 20 órás orvosnak volt 3 darab asszisztense 
40 órában. Tehát ezeket tettük meg, ezeket tesszük meg mind a mai napig, de a kalocsai 
kórháznak én nem is értem, hogy miért, mert most kezd egy kicsit már fellélegezni, jöttek 
fiatalok, jöttek jelentkez k, veszünk fel orvosokat, veszünk fel szakdolgozókat. És ekkor 
mennek ki az utcára, amikor pont megpróbálja megtalálni a helyét az egészségügyi ellátásban 
a  kalocsai  kórház.  És  mi  ezen  is  dolgozunk  egyébként  most  már  egy  éve,  és  nem  csak  
vagdalkoztunk, hanem gyakorlatilag a legutolsó szögig átvilágítottuk a kórházat, ez több mint 
fél éves id  volt, hogy ezt megtegyük, és idáig tudtunk eljutni. Tehát racionalizáltuk a kórházat, 
szépen elkezdett dolgozni, és innent l kezdve mi semmi mást nem szeretnék tenni a kórházzal, 
azt szeretnénk, ha csend lenne és béke, megmondom, hogy miért. Mert ha azt hallják egy kórház 
környezetében, hogy ott állandóan cirkusz van, meg bizonytalanság van, akkor nincs az az 
ember, aki oda akar menni dolgozni, akkor elmegy. Magyarországon mindenhol, bárhol, 
amikor én végeztem az egyetemen, akkor gyakorlatilag ilyen slágerlistás szakmák, mint a 
sebészet, szülészet, nem lehetett elhelyezkedni. Ma nincs olyan kórház, ahova nem lehet holnap 
bemenni és holnap elkezdeni dolgozni, hanem mindenhova kell ember. Biztos hallottátok, hogy 
az IMEI konferencián elhangzott az, hogy Magyarországon az orvosoknak a 80 %-a 
nagykórházban dolgozik. Ez azt jelenti, hogy egyetemi klinikán, megyei kórházakban – 80 %-
a. Az összes többiben dolgozik a 20 %-a. Ez azt jelenti, hogy már nem csak a kiskórházakban 
vannak személyzeti problémák, hogy nem tudunk hozni embert. Amikor itt el ször találkoztunk 
veletek, emlékezzetek vissza, mekkora harcot vívtunk ahhoz, hogy a gyerekosztályt meg tudjuk 
tartani. Találtunk egy embert, és azóta sem jön senki más. Pedig egy fecske nem csinál nyarat, 
tehát kellene, mert ha a Bartók el fog menni szabadságra, nyilvánvaló, Kecskemétr l fogjuk 
megint biztosítani az orvosokat. Akinek van kocsija, az kocsival jön, akinek nincs, azt lehozzuk 
ide. Megoldásokat folyamatosan kéne, és ebben kérem nektek is a segítségeteket, hogy a 
kórháznak a hosszútávú jöv je az attól függ, hogy milyen hangulatot gerjesztünk körülötte. Ha 
nyugalom van, akkor fognak jönni az emberek, meg fognak mozdulni, ahogy a Bartók is idejött, 
idehozta a 3 gyerekét, a családját. Ezt csak akkor tudjuk megoldani, ha együtt közösen valamit 
próbálunk érte tenni. Én hiába állok ki az ajtófélfába és elkezdek kiabálni, hogy jöjjön ide orvos, 
jöjjön ide orvos, nem fog ide jönni. Akkor fog ide jönni, ha azt gondolja, hogy megtalálja a 
számítását, megtalálja a biztonságát. Mi azon vagyunk, hogy ez menjen. Jön a következ  
programozási év az EU-s pályázatokban, nagyon bízom benne, hogy RRF-ekb l az 
egészségügynek azért elég tekintélyes mennyiség  fejlesztése lesz. Hogy ez pontosan mi lesz, 
ezt még nem tudjuk, meg még Brüsszel sem fogadta el, még meg sem kapták eddig, de nagyon 
bízom, ez fontos lenne, mert azok az eszközök, amik ma a kórházakban vannak, ha azok nem 
találnak pótlásokra, akkor sokkal többe fog kerülni, mintha folyamatosan pótoljuk ket. De 
miután most ilyen helyzet van, hogy az a költség, amit most a NEAK-tól kapnak a kórházak, 
az a mostani m ködését fedezi, vagyis kell, hogy fedezze, tehát ezekb l a fejlesztésekb l 
egyel re úgy látom, hogy nem lesz, ezért segítség kell mindenkit l, reméljük, hogy 



kormányzatilag ezt meglátják, és fogunk kapni. De mi állunk elébe, és hát csak tudjátok, hogy 
itt a CT-tek is állandóan elromlik, hol m ködik, hol nem, hol javítgatjuk, az biztos, hogy sokkal 
többe kerül ezeknek a javítása folyamatosan hosszú távon, mintha ezeket cserélgetnénk. De 
ehhez kellenétek majd ti is. Ha van kérdés, azt szívesen meghallgatom, és ha tudok rá, akkor 
válaszolok. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen F igazgató úrnak. Lejegyzeteltem egy-két mondatát, ellátási zavar nem lesz, 
most kezd rendez dni a kórház, jönnek a fiatalok, csak egyet kér, hogy csend legyen és 
nyugalom, hogy tudjanak dolgozni. Ez így megnyugtató számomra, megnyugtató számunkra. 
És nagyon szépen köszönöm, hogy így, els  kézb l kaphattunk hiteles információt Önt l a 
kalocsai kórház vonatkozásában. Szeretném kérdezni a testület tagjait, hogy valakinek van-e 
kérdése? Király Róbert képvisel  úrnak, parancsoljon, tegye fel a kérdését. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Üdvözlöm F igazgató urat, és örülök, hogy eljött. 
Biztos tudja, hogy én ott voltam ezen a demonstráción, én ezt nem tüntetésnek nevezném, 
hanem demonstráltunk, kiálltunk a dolgozókért. Ugyanis nem titok, bels  körben már 
kiszivárgott az a levél, amit állítólag Önnek át is adtak. Én igazából azt szeretném megkérdezni 
Önt l, mi azért álltunk ki, hogy a kalocsai betegellátás, illetve az emberek egészségügyhöz való 
alapjoga ne sérüljön, hogy ezzel kapcsolatosan meg tud-e minket abban er síteni, vagy 
meggy zni, hogy avval a 26 vagy nem tudom hány státuszleépítéssel esetlegesen valamilyen 
szakrendelés, szakirányú ellátás, valamilyen osztálynak a jöv beni léte veszélybe kerülhet-e? 
Ez nagyon fontos, ett l féltek azok az emberek, akik ott kijöttek. Illetve milyen megoldásokat 
lát arra, hogy említette az orvoshiányt, vagy említette, hogy nyugalom legyen, de én szerintem 
azért attól egy picit több kell, hogy ide tudjunk orvosokat csábítani, lát-e arra esélyt, fönt van 
most a honlapon, 6 státusz még betöltetlen, hogy találnak-e orvost ide? 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Én azt az utasítást adtam, hogy bárki jelentkezik, azt azonnal hallgassuk meg és vegyük fel. Aki 
ide jön, annak biztosítani fogunk helyet. A betegellátás két dologból tev dik össze, pontosabban 
háromból: a betegbiztonsági szempont, az ápoló személyzet, szakdolgozók, meg az orvosok. 
Ennek mind a háromnak meg kell lenni. A negyedik, a gazdasági része az a legegyszer bb, 
mert vásárolni mindent meg lehet. Mindent lehet csinálni, orvost nem lehet a piacon, tehát hiába 
teszek fel hirdetést a Youtube-ra, vagy valahova, Tiktokra, bárhova, oda nem jelentkezik. Tehát 
azért mondtam a nyugalmat – lehet, hogy rosszul fogalmaztam –, azért mondtam, hogy ehhez 
olyan környezetet kell teremteni, hogy vonzóvá tegyük az egészet. Talán fél évvel ezel tt 
mondtam a Polgármester úrnak, hogy ahhoz, hogy ezek az emberek megmozduljanak, és az a 
legnagyobb probléma, hogy ahhoz, hogy valaki elmenjen vidékre dolgozni akárhova, annak a 
családját is hozni kell magával. Egy szakdolgozó 20 km-t autózik körülbelül, vagy buszozik, 
maximum, az orvosok meg 40-50 km-t vállalnak. Ahhoz, hogy valaki idejöjjön, ahhoz olyan 
körülményeket kell teremtenünk mindannyiunknak, hogy a családját hosszú távon ide 
elhelyezze, ide hozza iskolába, óvodába, bölcs débe, ide járjon utána, és a feleségének is legyen 
munkahelye. Nekünk közös feladatunk van, nem csak nekem, mert én hiába írok ki bármit, 
hogyha nem látja meg a saját jöv jét ebben a városban, nem fog idejönni. Idejön esetleg egy 
ugródeszkának, tehát ahhoz mindannyiunknak tennünk kell, hogy idejöjjenek. A másik kérdése 
az volt, hogy van-e valami ellátás? Semmilyen ellátás nem változott meg, nem lettek 
kevesebbek az óraszámok, nem lettek kevesebbek a rendelési id k. Nyilvánvalóan ahhoz, hogy 
mi embert tudjunk felvenni, ahhoz helyet, státuszt is kell biztosítanunk. Azt gondolom, hogy 
nekem a betegbiztonsági szempontokat is figyelembe kell vennem, miután szakmailag mi 



vagyunk a felel sek azért, ami a kalocsai kórházban történik. Szakmailag, tehát az 
orvostechnológiától kezdve a szakmai színvonal fenntartása, akármennyire is van itt 
telephelyvezet , gyakorlatilag ezek az emberek az én felel sségem alatt vannak. Ha itt 
bármiféle szakmai probléma történik, akár m hibaper vagy valami, azért én fogok helytállni. 
Nekem  ezt  is  biztosítanom  kell.  Ezért  most  azt  találtuk  ki,  az  a  baj,  hogy  csak  van  1  órás  
különbség, távolságban nincs, 69-70 km-re van Kecskemét, de amikor baj van, akkor ez nagyon 
messze van. És volt ilyen az elmúlt 2 hónapban, amikor életveszélyes állapotban szállítottak át 
beteget Kecskemétre innen Kalocsáról. Nekünk ezeket a szakmai szinteket figyelembe kell 
venni. Ezért kedden az érintett osztályvezet  f orvosok, meg azok, akik ebben a szakmában 
legjobban érintettek, kerekasztal lovagjaiként ugyanígy fognak egymással szemben ülni, itt a 
kalocsaiak, ott a kecskemétiek, mindegyiknek a szakmai vezet je. k egymással el fognak 
kezdeni beszélgetni, hogy mit tudnak egymásnak segíteni, és mit tudnak egymással 
kiegészíteni. Én azt gondolom, hogy én papíron tudok dönteni sok mindenben, de nekem sokkal 
jobb az, hogyha a szakma fogja eldönteni, hogy mit akarnak egymással, és hogyan tudják ezt 
megvalósítani. Már voltak jelek is az elmúlt hónapban, hogy volt itt a szülészetr l az ottani 
vezet , volt itt az intenzív osztályról a vezet , a gyógyszerész. Ezeket most egy kicsit 
felpörgetjük. Azért nem értettem ezt az egészet, mert pont most akarjuk meglépni azokat a 
dolgokat, amik Kalocsának a hosszútávú fennmaradását eredményezik. A másik, hogy még ezt 
a kérdést nem tette fel senki sem, de én megválaszolom azt a kérdést, amit nem kaptam meg, 
július 1-t l a véd i szolgálatok is átkerülnek hozzánk, 218 db véd  kerül át a kecskeméti 
vármegyei kórházhoz, 118 önkormányzattal kell megállapodnunk. Nyilvánvalóan nincs két 
egyforma önkormányzat, hogy hogyan intézte ezeket a dolgokat, meg hogy tartotta fönt, meg 
milyen bérleményben volt. Gyakorlatilag most jutottunk el arra a szintre, hogy megvannak azok 
a sarkalatos pontok, megvan, hogy hány szerz dés-tervezetet kell megcsinálnunk – van, akinek 
TIOP pályázata volt, kinek a tulajdonában van, van akinek fenntartási ideje van, van akik 
bérleményben van, van aki saját tulajdonban, van ahol több önkormányzat összefogott és együtt 
tartják fönt ezt az egészet. Ezek most alakulnak ki, mai napon mennek ki a szerz dés-
tervezetek, hátul a mellékletekben lesznek azok a speciális adatok, amiket nagyon szépen 
köszönök mindenkinek, aki elküldte nekünk. A f könyvekb l ezeket megláttuk, kigy jtögettük, 
de mondom, 218 db-ot kellett összefésülni, és most jutottunk el erre a pontra, jöv  héten 
fogjátok ezeket megkapni. Nagyon szépen köszönöm mindenkinek, aki ebben részt vett és 
segített nekünk. Képvisel  úr, elfogadja a válaszomat? 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen F igazgató úr. Engem meggy zött, remélem, hogy a kalocsaiak, illetve a 
környéken a 60 ezres ellátási terület is hasonlóan gondolja. Én egy picit még attól tartok, bár 
erre  már  most  kitért,  hogy  az  orvosok  leülnek,  említettem  ezt  a  petíciót,  amit  a  kórházi  
dolgozók, illetve az orvosok Önnek átnyújtottak, tehát akkor érthetem azt, hogy annak az els  
megoldási lépcs je lesz az, hogy leülnek és próbálnak ebben valamilyen megoldást találni? 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Ez nem az els  lépcs , az már volt. Volt már ilyen megbeszélés közöttük, akkor itt voltunk. 
Most azért akarom, hogy nálam legyen, hogy tudjanak a szakmai vezet k is, akik a megyében 
szakmai vezet k, k is tudjanak egymással beszélni. Valószín leg azért ennek a 
kommunikációnak vannak hiátusai, tehát nem mindent lehet elmondani, meg nem szabad 
elmondani, csak egy ilyen sz k körben, mert sokféleképpen lehet ezeket értelmezni, lásd a 
kommunikációt is,  ami a múlt  héten volt.  Nem tudom, hogy honnan jött  ez,  hogy a kórházat 
valaki be akarja zárni. Ez hangzott el a miniszterelnök szájából, hogy nem zárunk be kórházat. 
Az államtitkár ugyanazt mondta, hogy nem zárunk be kórházat, én is azt mondtam, hogy nem 
zárunk be kórházat, szó sem volt arról egyetlen megbeszélésen sem, hogy ápolási részleg lesz 



Kalocsából. Persze volt olyan, biztos hallotta mindenki, hogy tervezik, hogy a szociális részét 
átadják a szociális ágazatnak, amit most gondoskodáspolitikai államtitkárságnak hívnak. De 
Kalocsáról szó sem volt. Kalocsának egy nagy baja van még, és ezen is törjük a fejünket, a D 
épület. Aki járt ott, tudja, hogy ez milyen állapotban van. Mi azt is megcsináltuk, hogy ha 
véletlenül a Jóisten vagy bárki megsegíti Kalocsát, hogy erre adnak egy bizonyos összeget, 
hogy ezt felújítsuk, akkor van közel 200 beteg, akit onnan el kell helyeznünk. Tehát 
megcsináltuk már azt is, hogy hogyan tudjuk elhelyezni azokat a betegeket, ha véletlenül van 
pénz, és felújítják az egészet, ez 4-5 év lenne. Kalocsának a helye megvan, nem bezárásról van 
szó, hanem azt próbáljuk megcsinálni, hogy sajnos ez az épület ott maradt, a TIOP-ban ott 
maradt  egy  épület  7-8  évvel  ezel tt,  vagy  most  már  10  is.  A  háború  elviszi,  meg  a  
rezsikompenzáció ezeket, 3.800 milliárd Ft van erre az országban. Ha ezt ki kéne fizetni nekünk 
is, mondtam, 1 milliárd Ft-os energiaszámlánk van, ez azt jelenti, hogy az összes dologi kiadását 
ennek a 3 kórháznak 1 hónap alatt elf töttük volna. Jelen pillanatban – csak azért mondom, 
hogy milyen nehézségek vannak, igazából a testület láthatja – 1/3-a a dologi fedezetre nincs 
meg,  ami  tavaly  még  megvolt.  Ennyit  emelkedtek  az  árak.  Ti  is  látjátok,  gondolom  az  
önkormányzat pontosan ugyanebben a cip ben jár, hogy nektek is emelkedtek a villany, gáz, 
étkeztetés az iskolákban, minden. Ugyanitt vagyunk mi is. El re dolgozunk, el re tervezünk, 
ha valami van, akkor rögtön megvan az elhelyezés, össze is tudjuk rakni, azt a 200 embert el 
tudjuk helyezni az épületben, aki onnan kijön. Bízzunk benne, hogy el bb-utóbb lesz valami. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen F igazgató úr. Annyit szeretnék kérdezni, hogy aktív korú orvosnak sz nt 
meg szerz dése? 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Nem. Szakdolgozónak sem, egynek sem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Tehát aktív korú orvosnak, szakdolgozónak nem sz nt meg. És most itt az elmúlt fél évben új 
kollégák a kalocsai telephelyre jöttek? Aktív korúak? 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
3 orvos jött és 10 db szakdolgozó. De ha 13 jönne, akkor 13-at vennénk fel, ezen dolgozunk, 
hogy aktívak legyenek. Ráadásul szerencsére nem is kezd k jöttek, nem rezidens, aki most 
kezdi a szakmát és azt kérdezi, hogy hogy kell kinyitni az ajtót, hanem 45-50 közöttiek. Pl. aki 
most jutalmat kapott sürg sségis, az 18 éve a sürg sségi osztályon dolgozik. Nem most kezdi 
a szakmát. Ugyanígy a n gyógyász is ilyen, meg a sebész is. Olyan orvosok kellenek, akik 
nyugodtan el merik vállalni a betegeknek az ellátását, mert kevés az orvos. Ahol 18 orvos van 
egyszerre, ott mindenki nyugodtan dolgozik, mert 17-en még ott állnak mögötte. De ahol egy 
van, ott neki kell dönteni, és az az  felel ssége. Ott a kis hiba is nagy hiba.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 

igazgató úr, azt gondolom, hogy abszolút jó információkat osztott meg velünk, és 
megnyugtat mindenkit, és a kérését remélem mindenki megfogadja, hogy legyen nyugalom és 
csend, hogy tudjanak dolgozni. Nagyon örülök az új munkatársaknak, a Semmelweis nap 
alkalmából még egyszer minden jót kívánok minden egészségügyi dolgozónak, F igazgató 
úrnak, kollégáinak, és nagyon szépen köszönöm, hogy így rögtönözve, hirtelen be tudott jönni 
a testületi ülésre, és így els  körben tájékoztatta mind a testületet, mind Kalocsa város 
lakosságát. 
 



Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Egy mondatot mondanék még, azt kell tudni, hogy az egészségügyi személyzet, meg az orvos 
társadalom az egy rendkívül összetartó, ismerik egymást. Ha itt valami történik, azt egy órán 
belül az ország másik végében is tudja mindenki, mert együtt jártak egyetemre, iskolába, 
szakorvosként, egy pillanat alatt mindenki tudja. Nekünk az a lényeg, és azt is szoktam 
mondani, hogy ha valaki jön, hozzon magával még kett t vagy hármat. Miután a legtöbben 
team-ben dolgoznak, hogyha valaki jön, akkor annak van, akivel együtt szeret dolgozni, akár 
asszisztens is, ket hozzák magukkal. Ez lenne egy jó megoldás. Én nem csendet kértem, csak 
hogy ne ártsunk a kórháznak azzal, hogy feszültséget generálunk, mert akkor aki gondolkodik 
rajta, hogy idejön, még az is meg fog fordulni a sarkon és elmegy. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 

igazgató úr, miel tt távozik, Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok szót, jelzett, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Csak kett  rövid mondatot engedjen meg F igazgató úr. 
Abba kapaszkodnék, amit mondott, hogy aktív korúnak nem sz nt meg a munkaviszonya. Az 
általam vezetett Lokálpatrióta Egyesület is kapott meghívót erre a rendezvényre, és azért nem 
mentünk el, mert érzékeltük azt, hogy elkezd dött az önkormányzati kampány, és ez egy 
kampányrendezvény, egy ilyen aláírásgy jtéssel egybekötött címlista frissít  
kampányrendezvény egy kis rémhírterjesztéssel egybekötve. Hiszen elfelejtik azért a kalocsai 
lakosok, hogy olyan nyugdíjas orvosnak sz nt meg például a munkaviszonya, aki annak idején 
kórházigazgató korában 160 aktív dolgozót bocsátott el 3 hét alatt, tehát emellett tüntetni úgy, 
hogy egyébként a kórházat rossz színben tüntetik fel azokkal a rémhírekkel, amik itt 
elhangzottak, hogy megsz nik a kórház, meg bezárják a kórházat, ezt senki nem mondta, ez 
azért nonszensz. Az országos egészségügyi finanszírozással magam sem értek egyet, azt 
elítélem, de az a Parlamentre tartozik, meg a miniszterre, meg az illetékes emberekre, nem 
Kalocsa város lakosságára. Innent l fogva amikor Covid helyzet volt, akkor nagyon örültünk, 
hogy itt van a kórház és nagyon elégedettek voltunk a dolgozókkal, most pedig ilyen visszájára 
fordult kampányrendezvényt próbáltak bel le egyesek csinálni, szerintem sikertelenül, és ez 
nem jó. Végezetül annyit szeretnék mondani, egy teljesen konkrét példám van, 2 héttel ezel tt 
a ment k és a kardiológusok segítségével az édesanyámon életment  beavatkozást hajtottak 
végre kétszer egymás után. És ezúton szeretném megköszönni azt az igen magas szint  munkát, 
amit a ment sök, a belgyógyászok és a kardiológusok végeztek, mert az édesanyám nem élne, 
hogyha a kalocsai kórház dolgozói éjszaka ilyen magas szint  ellátásban nem részesítették 
volna. Majd néhány nappal ezel tt az éjszakát az öthónapos gyerekemmel töltöttük bent a 
gyermekosztályon, és hasonlókat tudok elmondani, elképeszt en magas színvonalú, nyugati 
színvonalú ellátást kaptunk ebben az esetben is. Tehát innent l fogva szerintem sem a szakmai 
színvonalban nincsen kérdés, sem pedig abban, hogy ez a rendezvény ez valós, vagy nem valós 
információkra alapult. Úgyhogy én személy szerint köszönöm szépen! 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Nem szeretnék vitát generálni, majd megteszik ezt. F igazgató úrnak adok 
szót, parancsoljon elmondani még a gondolatait. 
 
Dr. Gondos Miklós Bács-Kiskun Vármegyei Kórház f igazgató: 
Igen, amit mondott, az teljesen igaz, de nem emiatt történt ez az egész. Tehát amit mondott, 
hogy 2006-ban, vagy hogy voltak ezek az elbocsátások, nem emiatt volt. Azt kell tudni, hogy 
valaki dolgozik még, van aki tud dolgozni, van aki nem tud. Az utolsó mondat egy anekdota, 
amikor az ember elkezd dolgozni orvosként, akkor szépen lassan emelkedik a pályája. Aztán 



eljut a tet re, az egy plató. És utána így esik le. Tehát ha azt valaki nem tudja, hogy meddig van 
ez, amíg ott lehet lenni, az legutoljára a mélyben fogja találni magát. Ezt úgy csináltam én meg, 
amikor ezt láttam, mert énnekem elég nagy az egóm, és azt mondtam, hogy én nem szeretném 
azt megvárni, hogy engem kiutáljanak a m l, mit keresek itt, mert csak elrontok mindent. 
Írtam egy papírt, 2 tanúval aláírattam, lepecsételtem, odaadtam a legfiatalabb orvosnak, és azt 
mondtam, hogy add a kezembe, amikor már olyan vagyok. Az volt ráírva: „menj nyugdíjba”. 
Én biztos nem tudtam volna már eldönteni, hogy mikor kell nekem leadni. És az eszjtv-nek van 
egy olyan problémája, hogy attól függ a fizetésed, hogy hány évet dolgoztál az egyetemt l. Aki 
ledolgozott  40  évet,  annak  van  –  nem  mondom  ki  a  számot  –  elég  szép  fizetése.  Ha  csinál  
valamit, ha nem csinál valamit. És a státuszt megfogja ezzel attól, akit szeretnénk odahozni, 
hogy hadd dolgozzon.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 

igazgató úr, nagyon szépen köszönjük, hogy ránk szánta az id t, tájékoztatott bennünket, és 
megnyugtatott, hogy a szakmai munkát megfelel  színvonalon tudják biztosítani a kalocsai és 
Kalocsa környékinek a kórházban.  
 
 ___________________________________________________________________________  
 

1. Tájékoztató a város köztisztasági helyzetér l 
El adó: Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A köztisztaság az egy kiemelt területe a városvezetésnek, nekem is, megértek minden 
nehézséget, de a tavaszi munkálatok azok nem úgy alakultak a városban, és jelenleg sem úgy 
alakulnak a városban, ahogy én ezt szeretném. És a lakosság részér l is nagyon sok megkeresést 
kapok. Nem a széls séges, provokatív bejegyzésekre gondolok, levélben kérnek segítséget, 
polgármesteri fogadóórán mind a temet vel kapcsolatban, város közterületeivel kapcsolatosan. 
És ezért gondoltam azt, és gondoltuk azt, hogy így június végével a Vagyonhasznosítási Kft. 
ügyvezet jét meghívjuk ide a testület elé, adjon számot a munkáról, hogy alakulnak a munkák, 
mi ennek a helyzetnek a megoldása, mit lát javaslatként, és nyilván a képvisel k, a képvisel -
testület tagjai is nagyon sok jelzéssel éltek, élnek felém, úgyhogy ezt most tudnánk tisztázni. 
Dr. Jéri Tamás igazgató úr személyesen sajnos nem tud jelen lenni az ülésen, kollegan je 
képviseli a céget, Posztobányi Anita munkatárs fog majd beszámolót tartani. Én átadnám a 
kollegan nek, Anita neked a szót, számolj be, és utána akkor lesz lehet ség mindenkinek 
kérdezni. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Tisztelt Polgármester úr, tisztelt Alpolgármester úr, tisztelt Képvisel -testület! Köszönöm a 
lehet séget, hogy a Vagyonhasznosítási Kft. képviseletében mondhatok néhány szót a 
közterületi munkákkal kapcsolatban. Kérem engedje meg, hogy jegyzetb l olvassam fel, mert 
így talán nem fogok eltérni a tárgytól, hiszen a munkámból kifolyólag sokat tudnék beszélni 
err l a témáról. A parkgondozási munkák vonatkozásában ideális esetben 8 alkalommal kerül 
levágásra a közterületi f , ez hozzávet legesen évi 6-7 millió négyzetméter. Az idei évben 
eddig lehullott 100-120 mm csapadék következtében 8-10 napos csúszásban vagyunk, így a 
kezelend  terület a szezon végére elérheti a 8-9 millió négyzetmétert is. Függetlenül attól, hogy 
mindvégig a teljes rendelkezésre álló állománnyal dolgozunk, vannak lemaradások, de 
meglátásunk szerint hamarosan utolérjük magunkat. A kapacitást alapvet en az ipari gépek 



darabszáma, valamint a hozzájuk igazított személyzet határozza meg, és a f nyíráson kívül más 
parkgondozási feladatok elvégzése – fagondozás, sövényvágás, gyomirtózás, szállítás és egyéb 
viharkárok elhárítása. A parkgondozói létszám évek óta változatlan, a tavaszi idény óta 
folyamatosan hirdettünk álláshelyeket, melyekre a jelentkez k száma igen alacsony. A 
rendelkezésre álló eszközök tovább amortizálódtak, sajnos az idei évben is kellett selejteznünk 
járm veket. A továbbiakban a régóta várt új géppark beszerzése, valamint alkalomszer en 
küls  vállalkozók bevonása jelenthet megoldást számunkra, az extrém csapadékos id járási 
körülmények hatékony kezelésére is. A köztisztasági feladatokhoz alapvet en rendelkezésre áll 
megfelel  létszám, és ide kerül bevonásra a közmunkás állományunk nagy része is. Sajnos 
egyre inkább tendencia, hogy bizonyos helyeken a várossal vitetik el a lakosok a keletkezett 
hulladékot, pedig az átrakó állomás a befizetett sárgacsekk bemutatásával térítésmentesen 
átvesz bizonyos hulladékokat. Tapasztalatból tudom, hogy a lakosság segít kész és 
felel sségteljes hozzáállása jelent sen javít a kellemes városkép kialakításán. Fontos 
leszögezni, hogy a Vagyonhasznosítási Kft. nem hulladékgy jt  és kezel  cég, csupán egy 
ügyfél, aki az adófizet k pénzén adja le a városban keletkezett hulladékokat. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek 
kérdése a napirenddel kapcsolatosan? Szabó Balázs, parancsoljon. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen Polgármester úr. Én azt szeretném kérdezni, hogy ezt a napirendi pontot Ön 
kezdeményezte, jól értem? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Igen. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Akkor igazából Önt l szeretném megkérdezni, hogy pontosan mi az, amivel nem elégedett a 
Vagyonhasznosító munkáját tekintve? Mert nyilván ez elég rendhagyó napirendi pont. Én a 
második ciklusomat töltöm itt, de ilyen még nem volt. Ezért szeretném megkérdezni Önt 
konkrétan, hogy mi. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A város gazos, a padkák nincsenek letakarítva, f nyírások elmaradnak, a fagondozások, a 
sövénynyírások, nagyon sok keresztez désben túl n ttek, általánosan a játszótereinknél nagyon 
sok az elmaradás a zöldfelület kezelésben. Én nem vagyok elégedett jelenleg a városnak az 
állapotával. És ezért szeretném kérni, és köszönöm szépen, hogy ennek nézzük meg az okát. 
Nyilván ismerem én is a gépállományt, nem véletlenek az, hogy jelenleg 113 millió Ft-os 
gépbeszerzési közbeszerzés van kiírva, amelyet a város egy pályázatból valósított meg. Meg 
szeretném majd azt kérdezni, hogy mikor volt az utolsó gépbeszerzés, meg hány éves gépekkel 
dolgoznak, és ezért kértem, hogy számoljon be a cég, mert nagyon sok helyr l kapok ilyen 
visszajelzést, hogy igen, a városnak a zöldfelületei nem megfelel  szinten vannak kezelve. 
További kérdés? Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen. Én aziránt szeretnék érdekl dni a Vagyon Kft-t l, hogy mennyire érzékelik 
azt, hogy a lakosság ilyen autodidakta módon, vagy ilyen önkéntes módon saját maga gondozza 
saját maga el tt a közterületet? Hiszen ugye helyi rendeletünk el írja azt, hogy mindenkinek az 
el kertjét gondozni kellene. Én csupa jó példát látok például a Kertvárosban. Polgármester úr 



a szomszédom, meger sítheti, nálunk az utcában mindenki még a másét is nyírja, ehhez képest 
vannak olyan városrészek, ahol még a sajátjukat sem nyírják a lakók. Nyilván nem a 
lakótömbökre meg a társasházakra gondolok, ahol már azon is összevesznek, hogy ki vegyen 

nyírót, de úgy összességében a lakossági hozzáadott érték az alacsony, magas, elfogadható, 
lehetne több, b ven elég, tehát hogyan érzékeli a cég? Köszönöm. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Igen, egyébként a zöldfelület kezelésben a kertvárosi lakosság az élen jár, tehát ott soha 
senkinek nem kell besegíteni, ott mindenki tudja, hogy a ház el tt a fát neki kell karbantartani, 
elvégzi a metszéseket, levágja a füvet. A belváros egy kicsit nehezebb ilyen szempontból, 
hiszen itt vannak fasorok, amiket az önkormányzat ültetett, és nyilván ezeknek a gondozását is 
vállalja, illetve vannak sövények, amiket jó rég ültettek, tehát ezek van, amelyik 50 60 éve is 
áll. És amikor valaki megvesz egy ingatlant, akkor már úgy veszi meg, hogy hozzászokik ahhoz 
is, hogy akkor az ott lév  ház el tt lév  fát vagy sövényt azt az önkormányzat tulajdonában 
lév  cég az gondozza. És akkor ezt ilyen szokásjog és kialakulás alapján elvárják, vagy ezt a 
kényelmet úgymond élvezik. És ezt nagyon nehéz átvezetni, rávezetni a lakosságot, hogy akkor 

k is vegyék ki jobban a részüket ebb l, hiszen valóban egy önkormányzati rendelet ezt most 
meg is er sítette nemrég, hogy igenis a lakosnak a háza el tti közterületet gondoznia kell 
egészen az útpadkáig. Ez nekünk nagy segítség, csak ez id be fog telni, míg a lakosság ezt 
tudomásul veszi, és veszi a fáradtságot, vagy egy kicsit átalakítja gondolkodásmódját, hogy ez 
egy közös érdek, nem csak az önkormányzaté. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Király Róbert képvisel  úrnak hallgatjuk a kérdését. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót. Én is ezt akartam kérdezni, de akkor erre megkaptam a választ, hogy én is 
úgy látom, hogy egyes területeken szokásjog szerint átvállalja a város akár a sövény, akár a 

nyírást, valahol meg a lakosok saját maguk oldják meg, és ebben látok én is egy kis ilyen 
lakossági feszültséget, ebben remélem, hogy lesz változás. Két kérdésem lenne, ugye a 
Polgármester  úr  említette  ezt  a  113  milliós  pályázatot,  amit  rettent en  örültem,  hogy  végre  
tényleg géppark felújításra lehet fordítani, viszont annak nem örülök, hogy még mindig nincs 
róla hír. Ezt szeretném megkérdezni, hogy mikor realizálódik, tehát mikor lesz abból kézzel 
fogható, használható f nyíró? Ez lenne az egyik kérdésem. A másik kérdésem, egy pillanat, ha 
megválaszolná addig, ha nem gond, mert egyszerre kérdezhetek, akkor remélem eszembe jut. 
Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Rendben. Ez most jelenleg kiírás alatt van, tehát a közbeszerzés erre a beszerzésre kiírás alatt 
van. Le fog járni, ezt a fejlesztési osztályunk végzi, július végén, tehát a következ  hónap végén 
jár le az ajánlattételi lehet ség. Reményeim szerint novemberben itt lehetnek ezek a gépek. 
Köszönöm szépen, eszébe jutott a kérdés? Tessék mondani Képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
A másik kérdésem az lett volna, hogy a Vagyon Kft. már leszerz dött az új Ipari Parkra, illetve 
annak az új telephelyére. Én úgy gondolom, hogy az nagyban el segítené a dolgozóknak az itt 
tartását, vagy esetleg ide csábítását, hiszen egy kulturáltabb, magasabb színvonalú 
munkahelyen tudnának dolgozni, a gépeknek a beparkolása, infrastruktúrában, minden 
szempontból jobb lenne. Ezzel kapcsolatosan van-e már valami dátum? Mert most már ez is 



húzódik, gyakorlatilag decemberben ki lett írva, január elején elnyerte ezt a Vagyon, tehát az is 
már fél éve húzódik. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Tévedésben van, mert a szerz dés az most került aláírásra, az irányító hatósággal volt egy 
egyeztetés, arra 5 hónap alatt kaptuk meg a választ. Nálunk nem késik és nem ülünk az ügyön, 
most van szerz déskötés, és a költözés most van folyamatban. Kérdéseknél tartunk, Szabó 
Balázs képvisel  úr, parancsoljon kérdést feltenni. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Most szeretnék kérdezni a cég képvisel jét l. Azt szeretném kérdezni, hogy 
egy, jogosnak érzik-e Polgármester úr kritikáját? A másik kérdésem, hogy mi lehet annak az 
oka, hogy a cég akkor ezek szerint nem tud megfelelni a Polgármester úr elvárásainak? És a 
harmadik, hogy mi kellene ahhoz, hogy meg tudjanak felelni ezeknek az elvárásoknak? 
Köszönöm szépen. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Igen, mi is látjuk, hogy vannak bizonyos területeken elmaradások, amiknek nagy része, 80 %-
ban körülbelül az id járáshoz köthet . Az idén 8-10 olyan munkanap volt, amikor egyáltalán 
nem tudtunk dolgozni, és ezzel párhuzamosan n  a zöldfelület is. Tehát ahogy a sok csapadék 
hullik, nemcsak, hogy nem tudunk dolgozni, hanem duplájára n  a f , illetve az ágak. Ezt most 
mindenki látja, hogy most borzasztóan megindultak a fák. Tehát függetlenül attól, hogy 
ilyenkorra már június-júliusra lelassul a zöld növényzet növekedése a sok napsütés 
eredményeképpen, most pont fordítva van, mert a sok csapadéktól duplájára n . Látjuk mi is, 
hogy vannak elmaradt területek, sokszor érzékeljük, de ütem szerint próbálunk haladni, hiszen 
hogyha mindig bejelentésekre dolgozunk, akkor még inkább lassítanánk a saját 
munkafolyamatainkat. Próbáljuk tartani azt az ütemtervet, ami hosszú évek óta bevált 
számunkra. És nyilván az eszközbeszerzés az javít majd a munka min ségén, egyrészt az 
emberek is szívesebben dolgoznak, és csökkenthetjük a ráfordított id  mennyiségét. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Tihanyi Tiborné képvisel  asszony kérdését hallgatjuk, parancsoljon. 
 
Tihanyi Tiborné képvisel : 
Köszönöm a lehet séget. Én azt szeretném megkérdezni, hogy az én körzetem nagy része a 
rokkanttelepi városrész, és itt van több olyan cég és magánszemély is, akik raktárat 
üzemeltetnek, vagy vállalatok. Korábban ezeknek volt megbízási szerz dése a terület 
karbantartására. Most élnek-e ezek a szerz dések? Mert elég elhanyagoltak ezek a részek, tehát 
én ma megnéztem, hogy pontosan tudjam mondani a jelen helyzetet, tehát élnek-e ezek a 
megbízási szerz dések? Ezt szeretném megkérdezni. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Ezeknek nagy része megsz nt. Az energiaár emelkedése kapcsán nekünk is kellett árakat 
módosítanunk, ilyenkor ugye szerz désmódosításra kiküldtük új ajánlatunkat, és volt, aki 
megszüntette. Elég sok szerz désünk, parkgondozásra irányuló megsz nt. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Annyi kiegészítést hadd tegyek hozzá, hogy a kötelez  feladatokra kell els dlegesen a cégnek 
koncentrálni, tehát amikor az önkormányzat helyett végzi a zöldterület karbantartást és város 
rendbetételét, és amikor ezzel végez és van szabad kapacitása, akkor lépjen ki a piacra. 



Úgyhogy amíg ilyen megcsúszások vannak, én nem is tartom ezt célszer nek, hogy szerz déses 
munkákat vállaljon, mert akkor sosem lesz rend a városban. Köszönöm. Képvisel  asszonynak 
van még kérdése? 
 
Tihanyi Tiborné képvisel : 
Csak erre szeretnék reagálni, amit a Polgármester úr mondott. Ez a terület nem belterület, ez a 
vasúttal szembeni terület például, nem akarom nevesíteni a céget. Vagy a szociális otthonnal 
szembeni terület, tehát ez mondhatnám, hogy közterület. Nem belterületr l van szó. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ahogy a rendeletünk szól, a tulajdonosnak kell helyt állni. Köszönöm szépen. Kérdéseknél 
tartunk, Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok szót kérdésre. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm, hogy másodszor is kapok szót. Egy rövid kérdés még, azt hittem, hogy eddig el fog 
hangozni. Tudom, hogy hatásköre nincs a városnak, de illetékessége mindenféleképpen, talán 
Jegyz  úrhoz címzem: Vajas. Az ismert vegetációs folyamatok miatt történt talán 
kapcsolatfelvétel a Vízüggyel, hiszen szerintem az elmúlt 6-8 évben nem volt olyan rossz 
állapotban a Vajas, mint most a túlburjánzó növényzet és vegetáció miatt. És ez nem a városnak 
a feladata, hanem a Vízügyé. Tettünk-e lépéseket az irányba, hogy ezt jeleztük-e? Ha igen, a 
Vízügy mit válaszolt? Stb., stb., elég sok mindenkit érint ez a városban. Köszönöm. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Alkalmi jelleggel van kapcsolatfelvétel a Vízüggyel, tehát amikor észleljük, hogy valahol nagy 
a probléma, ha szemétlerakatot látunk, akkor van, de folyamatos kapcsolattartás ilyen célból 
nincsen. Tehát alkalmi jelleggel, amikor jelzés érkezik felénk, vagy mi látjuk, hogy gondok 
vannak, akkor szoktuk velük fölvenni a kapcsolatot. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Akkor most jelezzük. Nem? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Jelzik folyamatosan, meg például az 51-es út is állami fenntartású, azt is folyamatosan jelzik 
ugyanúgy, ahogy a Meszesi Duna-part is, az ártéri rész az Alsó Duna-völgyi Vízügyi 
Igazgatósághoz tartozik. Köszönöm, kérdéseknél tartunk, Dr. Vincze András képvisel  úrnak 
adok szót kérdésre, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Az lenne a kérdésem, hogy a kiadott közterületi munkák 
végrehajtásának ellen rzése hogyan történik? Van-e erre mindig megfelel  ember? Azért 
kérdezem, mert hozzám számtalan olyan jelzés érkezik be, hogy igen, itt voltak, csinálták, de 
hát nem a kívánt min ségben lett végrehajtva, nem maradéktalanul és nem szakszer en. Erre 
van-e kapacitás? Mert ez lenne a lényege, hogy az tényleg úgy el is legyen végezve, hogy az 
hibátlan legyen, és akkor nem kell még egyszer visszamenni, mondjuk másnap megint. Ez lenne 
az egyik az Osztályvezet  asszonyhoz, és a Jegyz  úrhoz lenne egy technikai kérdésem. Az 
SZMSZ-ünk szerint a tájékoztató elfogadása tudomásulvétellel történik. Határozati javaslat is 
van ebben a tárgyban. Az lenne a kérésem, hogy itt ez most mit fog jelenteni? A tájékoztatás 
megtörténtét vesszük tudomásul, vagy a tájékoztatóban elhangzottakat, tehát az érdemi 
tartalmát is elfogadjuk a tudomásulvétellel? 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
El ször akkor kollegan nek adnék szót, parancsoljon a kérdés els  részének a válaszadására. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Igen van, a mindenkori parkgondozási részleg vezet je ellen rzi a kiadott munkák elvégzését. 
Nyilván óriási terület az, amit ellen rizni kell, és kiadni a feladatot, tehát el fordul esetenként, 
hogy nem tudja teljes egészében azt az útszakaszt, vagy azt a területet átellen rizni és átcsúszik 
a következ  napra. Ilyenkor bizony észreveheti a lakosság vagy a bejelent , hogy ez nem 
teljesült, és akkor valóban el fordul, hogy vissza kell menni és meg kell oldani még egyszer. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Most Jegyz  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Amit a Képvisel  úr mondott, az els . Tehát hogy megtörtént a tájékoztató, arról fognak 
dönteni. Tehát nem az, hogy elfogadja, hogy igen vagy nem, hanem az, hogy megtörtént a 
tájékoztató. A tényt. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Kérdéseket kimerítettük, a kérdéskört zárom. Vélemény, hozzászólás van-
e? Megnyitom a vitát. Parancsoljon, Anita jelentkezik. 
 
Posztobányi Anita Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. munkatársa: 
Polgármester úrnak szeretnék válaszolni az els  két kérdésére. A járm veink átlagéletkora az 
20 év, és az utolsó beszerzés 2013-ban volt. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester 
Köszönöm szépen. Igen, ez 20 év, és 2013-ban történt, ez 10 éves, hát ilyen jubileumokat ülünk. 
Vélemény, hozzászólás van-e a képvisel -testület tagjai részér l? Amennyiben nincs, nagyon 
szépen köszönöm, hogy megtette ezt a beszámolót. Változatlanul azt szeretném kérni minden 
munkatársuktól, mindenkit l, aki ezen a területen dolgozik, Önt l, Igazgató úrtól, hogy 
kiemelten kezeljék a közterület karbantartást, és nyilván a nehézségek ellenére kövessenek el 
mindent annak érdekében, hogy szép és rendezett legyen Kalocsa, és rendezettek legyenek a 
közterületeink. Köszönöm, a vitát zárom. A határozati javaslatot teszem fel szavazásra. 
 
 
A képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 83/2023 számú határozat 
Tájékoztató a város köztisztasági helyzetér l 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
tudomásul veszi a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. ügyvezet je 
képvisel jének a tájékoztatását a város köztisztasági helyzetér l és a közterületek állapotáról. 
 
 



Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
Dr. Bagó Zoltán képvisel  16:00 órakor távozik, a képvisel -testület 10 f vel folytatja az ülést. 
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
2. Kalocsa Város Önkormányzata és intézményei 2023. évi költségvetési rendeletének 1. 

számú módosítása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Megszokhattuk már, 4 költségvetési módosítást kell megtennünk, ez a költségvetés elfogadása 
óta tett változások, tényszámok, testületi döntéseknek a lekövetése. Szeretném kérdezni a 
képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek kérdése ezzel a napirenddel kapcsolatosan? 
Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? A vitát megnyitom. Dr. Körmendy Szabolcs 
képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és 5 igen szavazattal elfogadásra javasolta. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény van-e? Amennyiben nincs, a vitát zárom. A rendeletr l 
kérnék egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 8 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 11/2023. (VII.3.) önkormányzati 

rendelete 
 

Az önkormányzat és intézményei 2023. évi költségvetésér l és a költségvetés 
végrehajtásának szabályairól szóló 5/2023. (II.16.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

(a rendelet a jegyz könyv 1. számú melléklete) 
 
 
 __________________________________________________________________________________ 

 



3. 2023. évi költségvetési kitekint  határozat módosítása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Értelemszer en a költségvetés módosítása vonja ezt maga után, ez is egy törvényi kötelezettség. 
A kiküldött táblázatban szerepel 2023, 2024, 2025 és 2026 évre egy el re tekintés. Szeretném 
kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek kérdése ezzel kapcsolatosan? Kérdés 
nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és egyhangúlag elfogadásra javasolta. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Hozzászólásra nem jelentkezik senki más, a vitát zárom. A határozati 
javaslatot teszem fel szavazásra az írásban kiküldött táblázatok változatlan hagyásával, err l 
kérnék egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 8 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 84/2023 számú határozat 
2023. évi költségvetési kitekint  határozat módosítása 
 

Határozat 
 
A Képvisel -testület az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-a alapján a 
13/2023. (II.15.) számú önkormányzati határozatban meghozott 2023. évi költségvetési 
kitekint  határozatot az alábbiak szerint módosítja: 
 
 
 
 

Adatok ezer Ft-ban



Adósságot keletkeztet  ügyletekb l származó fizetési kötelezettségek, adósságszolgálat (t ke- és 
kamattörlesztés együttesen) és a 353/2011. (XII.30.) Kormányrendelet 2. § (1) bekezdése szerinti saját bevételek 

összevetése    

Sor-
szám Megnevezés/hitelcél Szerz dés-

szám 
Ügylet 
típusa 

Költségvetési év Összesen 2023. 2024. 2025. 2026. 

1. 
Üres (évközi 
pótlólagos döntés 
helyeként) 

    0 0 0 0 0 

2. 
2014. évi 
sportfejlesztések 
fedezetét szolgáló hitel 

1-2-14-
3201-0255-6 

Fejlesztési 
hitel 8 892 6 414 5 793 5 171 26 270 

3. 
Üres (évközi 
pótlólagos döntés 
helyeként) 

    0 0 0 0 0 

4. A: Adósságszolgálat összesen 8 892 6 414 5 793 5 171 26 270 

5. Helyi adóból és települési adóból származó 
bevétel 1 084 920 1 084 920 1 084 920 1 084 920 4 339 680 

6. 
Az önkormányzati vagyon és az önkormányzatot 
megillet  vagyoni érték  jog értékesítéséb l és 
hasznosításából származó bevétel 

11 692 11 692 11 692 11 692 46 768 

7. Osztalék, koncessziós díj, hozambevétel 0 0 0 0 0 

8. 
Tárgyi eszköz, immateriális jószág, részvény, 
részesedés, vállalat értékesítéséb l vagy 
privatizációból származó bevétel 

127 751 10 000 10 000 10 000 157 751 

9. Bírság-, pótlék- és díjbevétel 5 145 5 145 5 145 5 145 20 580 

10. Kezességvállalással kapcsolatos megtérülés 0 0 0 0 0 

11. B: Saját bevételek összesen 1 229 508 1 111 757 1 111 757 1 111 757 4 564 779 
12. C: Saját bevételek 50 %-a 614 754 555 879 555 879 555 879 2 282 390 
13. D: Egyenleg = C - A 605 862 549 465 550 086 550 708 2 256 120 



 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
4. Ingatlan értékesítése 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

(az el terjesztés írásban mellékelve) 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Emlékezhetünk rá, egy jó fél évvel ezel tt a kisfokt i, dunaszentbenedeki területen az 
önkormányzatnak a volt diákfarm területéb l különböz  területeket értékesített, és ott volt egy 
út, a m velési ágában olyan kialakítású volt, amely nem volt forgalomképes akkor, de nyilván 
az ingatlanok megközelíthet sége és a használata miatt az szükséges. Akkor is elmondtuk már, 
hogy az kés bb került tárgyalásra. Most sikerült Jegyz  úrnak, Aljegyz  asszonynak olyan jogi 
környezetet teremtenie, amellyel azt is át tudjuk adni az akkor pályázaton nyertes 
tulajdonszerz nek, Greksa Zsolt tett ajánlatot. És most egy rendelettel tudjuk ezt átmin síteni, 
valamint egy határozattal a vételi ajánlatát elfogadni, 6 000 000 Forint az értékesítési ár, az 
értékbecslés is erre az árra vonatkozik. Szeretném kérdezni, hogy van-e ezzel kapcsolatosan 
kérdése valakinek a képvisel -testület tagjai közül? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-
e? Kákonyi István képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  
Köszönöm, a Pénzügyi Bizottság is tárgyalta az el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Vincze András képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel  
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az el terjesztést, és nem 
javasolja az elfogadását sem a rendeletnek, sem pedig a határozati javaslatnak. De a 
korrektséghez hozzátartozik az, hogy akik nem támogatták, egyik bizottsági tagnak sem jogi 
szempontból volt kifogása vagy aggálya, hanem eleve az ingatlanértékesítést, és különösen az 
ezen az áron való értékesítést nem támogatták. Tehát nem jogi problémája volt a nem támogató 
tagoknak az el terjesztéssel. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Igen, mert min sített többség kellett itt is a Jogi Bizottságnál, és 2 nem szavazat, 3 igen mellett 
nem volt meg a min sített többség. Köszönöm szépen Képvisel  úrnak a tájékoztatását. Más 
vélemény, hozzászólás nem volt, a vitát zárom. El ször az önkormányzati rendelet módosítását 



teszem fel, az ingatlan átsorolását üzleti vagyonba, err l kérnék egy szavazást az írásban 
kiküldött szöveg változatlan hagyásával. 
 
 
A képvisel -testület 7 igen, 1 nem szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi rendeletet alkotja: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 12/2023. (VII.3.) önkormányzati 

rendelete 
 

A helyi önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás rendjér l szóló 15/2012. 
(VII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(a rendelet a jegyz könyv 2. számú melléklete) 

 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Még egy szavazásunk van ebben a napirendben, a határozati javaslat, err l kérnék egy 
szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 7 igen, 2 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 85/2023 számú határozat 
Ingatlan értékesítése 
 

Határozat 
 

1.) A Képvisel -testület Greksa Zsolt, Kalocsa, Ecetgyár u. 51 szám alatti lakos részére 6 
millió Ft-ért értékesíti a dunaszentbenedeki 0106/2 hrsz alatt felvett ingatlant, 
 

2.) felhatalmazza a polgármestert az adás-vételi szerz dés aláírására. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

5. Paprika Fitness Sport Egyesület kérelme 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Az elmúlt képvisel -testületi ülésen, ha jól emlékszem, akkor is volt egy kérelmez , aki a Pet fi 
Sándor utca végén lév  sportcentrumot szerette volna használatba kapni. Most itt egy újabb 
kérelmünk van a Paprika Fitness Sport Egyesület részér l, 2 évre kérnék a létesítményt. 
Ugyanezt tudom elmondani, mint akkor is, ugyanezt tudom a mostani kérelmez nek is 



elmondani, hogy az önkormányzatunknak egy felzárkóztatási pályázat keretében célja annak a 
megújítása, korszer sítése. Egy ígéretünk van, hogy ilyen pályázati lehet ség nyílik, nem 
kívánja az önkormányzat lekötni magát, mert akkor a használónak különböz  elhelyezési 
kötelezettségei lehetnek. Alkalomszer en esetleg meg lehet kapni, de az, hogy 2 évre 
használatot adjunk, sporttevékenységre sem tudjuk adni. Így is szólnak a határozat javaslatok, 
van egy „A” verzió, hogy odaadjuk használatba, „B” verzió, hogy nem. Szeretném kérdezni, 
hogy van-e ezzel kapcsolatosan kérdése valakinek? Szabó Balázs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Azt szeretném kérdezni, amit az el bb említett lehet séget, ez mikor lesz 
aktuális?  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A pályázati lehet ség? Amint kihirdetik. Nem tudom, ígéret van rá, hogy megnyílnak ezek a 
pályázati lehet ségek. Feltételezem az EU-s források biztosításához kötik. Ugyanúgy, ahogy 
most is, a szegregált területekre volt egy 100% finanszírozású pályázat, ilyen programok 
folytatódhatnak, és ez egy kit  alap lesz a megújítására. Kérdést más nem tesz fel, a 
kérdéskört zárom. Vélemény, hozzászólás van-e? Szabó Balázs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Örömmel hallom, hogy ennek a létesítménynek a felújítására esetleg jut 
majd pályázat, jut majd forrás. Ami nagyon jó, ha esetleg megvalósul, és föl lesz újítva ez a 
létesítmény, de az nem ad választ majd arra a kérdésre, hogy miért néz ki most ez a létesítmény 
úgy, ahogy kinéz. Felújíthatjuk, felújíthatja az önkormányzat, de az még nem szavatolja azt, 
hogy fél év múlva, egy év múlva ez a létesítmény nem fog ugyanígy kinézni. Én megmondom 

szintén,  én  örülnék  neki,  ha  ott  lennének  valakik,  f leg  egy  olyan  közösség,  aki  hát  hogy  
mondjam, gátat tudna szabni valamilyen szinten ezeknek a rongálásoknak, ha más nem, a sport 
erejével, a közösség erejével, és már azzal, hogy ott vannak fizikailag. Annak idején, mikor a 
Sport Bizottságot még én vezettem, ott is volt több olyan kérés, ami nem sport célú ingatlanra 
vonatkozott, de sporttevékenységet szerettek volna zni, gondolok itt olyan üres 
mez gazdasági, illetve ipari besorolású területekre, ahol akár technikai versenysportok 
szerelmesei, illetve azok i kérték a területet, lovassportok i kérték a területet. Sokszor 
végig jártuk ezeket a kérdéseket, és sikerült mindig ebben megállapodni. Talán nem is 
határozott, hanem egy határozatlan id tartamra, mindig sikerült kiadni ezeknek az 
egyesületeknek ezeket a területeket úgy, hogy az egyesületek tudomásul vették, hogy bármit 
költenek rá, bármennyit is fordítanak rá, akár id ben, akár energiában, akár pénzben, abban a 
pillanatban, ahogy a városnak szüksége van rá akár eladás, akár egy pályázat miatt, abban a 
pillanatban lemondanak a használati jogukról és visszaadják. Illetve nem is lemondanak, hanem 
automatikusan visszakerül az ingatlan használata az önkormányzatra. Én megmondom szintén 
amellett vagyok, hogy ne határozott id re, hanem határozatlan id re, amit ha jól tudom jogilag 
talán könnyebb szavatolni, hogy akár eladás, akár pályázat esetén azonnal visszakerüljön az 
önkormányzathoz a használati jog. Én ezt támogatnám, és úgy gondolom, hogy a képvisel -
testület tagjainak is talán ez volna a legjobb döntés, ha azt szeretnénk, hogy legalább az 
állagromlás ne tet zzön. És én úgy gondolom, hogy ez az egyesület, ha oda beköltözne, akkor 
állagjavító munkálatokat is saját költségre eszközölne. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Err l szól a kérelme, 2 éves határozott id re, ezt kell elbírálnia a képvisel -
testületnek, van egy ilyen kérelemhez kötöttségünk. Teljesen egyetértek, és én is nagyon 
sajnálom, hogy így leromlott ez az épület, én is voltam bent, minden szét van verve, minden, 



szerintem már elérte az állagromlásának a csúcsát. A falak még állnak. Nyilvánvaló, hogy ezt 
majd meg kell fontolni, mert annak a sportlétesítménynek van létjogosultsága itt a városban, 
hogyha megújításra és újra használható állapotba kerül, amely igen jelent s anyagi ráfordítás, 
sok-sok millió Forint, akkor annak olyan használata legyen, olyan ellen rzése legyen, hogy 
még egyszer ilyen helyzet ne fordulhasson el . Ugyanúgy, mint ahogy például az 5 darab 
szociális bérlakást is felújította a város, annak is az ellen rzése folyamatos, jelenleg nincs is 
állagromlás. Ott is voltak aggályok, még azt hiszem, hogy Képvisel  úr is elmondta, hogy 
felújítunk ott a Malomszögi utcában 5 darab bérlakást, milyen állapotban lesz, figyelni kell rá, 
ellen rizni, és aki valami rendellenes magatartást követ el az önkormányzati ingatlannal, annak 
a használatát azonnal meg kell szüntetni. Dr. Vincze András képvisel  úrnak adok szót, 
parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az el terjesztést, viszont az 
ülésen olyan új információkat tudtunk meg, amelyek alapján úgy döntött egyhangúlag a 
bizottság, hogy jelenleg nem kíván állást foglalni egyik határozati javaslat tárgyában sem. 
Például megtudtuk, hogy Sport Bizottság ezt már részletesen tárgyalta, és a kérelmez t is 
meghallgatta. Ott bizonyos ellentmondásokat is feloldottak, illetve a használat, a karbantartás, 
az állagmegóvás kapcsán is születtek szóbeli ígéretek és kötelezettségvállalások, de úgy tudtuk, 
hogy abban maradtak, hogy ezt írásban is beadja a kérelmez , tehát nem csak szóban. De err l 
nem tudtunk sem információt még a tegnapi napon, a Jegyz  úr sem, hogy ez megtörtént-e. 
Abban maradtunk, hogy ha ilyen van egyáltalán, akkor ezt ma a testületi ülésig küldje be a 
kérelmez . Tehát nem foglaltunk állást. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Ehhez a kérelemhez semmiféle plusz információ nem jött be, úgyhogy ami 
kérelme bent van a Paprika Fitness Sport Egyesületnek, arról tud, és arról kell döntenie a 
képvisel -testületnek. Más vélemény, hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, akkor nagyon 
remélem, hogy a Paprika Fitness Sport Egyesületnek a m ködése továbbiakban is biztosított 
lesz, nagyon jó boksznapot szerveztek a sportcsarnokban, egy új egyesület, feltörekv en, 
aktívan végzik a munkájukat, további sok sikert kívánok hozzá, de ezt az épületet az 
önkormányzatnak nem áll módjában 2 évre odaadni nekik. A „B” határozati javaslatot, 
amelyben nem biztosít ingyenes használatot, azt tudjuk támogatni. Köszönöm szépen, a vitát 
zárom, szavazásra teszem fel el ször a határozati javaslat „A” verziót, amelyben ingyenes 
használatot biztosít 2 évre, err l kérnék egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 1 igen, 6 nem szavazattal és 3 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 86/2023 számú határozat 
Paprika Fitness Sport Egyesület kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
nem fogadja el a határozati javaslatot a Kalocsa Város Önkormányzata tulajdonában lév  Pet fi 
Sándor utcai Sporttelep ingyenes használatba adásáról a Paprika Fitness Sport Egyesület 
részére. 



 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A „B” javaslatról szavazunk, amely nem biztosít ingyenes használatot 2 évre, err l kérnék egy 
szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 8 igen, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 87/2023 számú határozat 
Paprika Fitness Sport Egyesület kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

nem biztosít ingyenes használatot 2 évre a Kalocsa Város Önkormányzata tulajdonában 
lév  Pet fi Sándor utcai Sporttelepen a Paprika Fitness Sport Egyesület részére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

6. A kalocsai 3035/35 hrsz alatti ingatlan ügye (Tanpálya) 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ez a tanpálya ügye, újra testület elé kerül. Jegyz  úrnak adom meg a szót, tájékoztassa a 
képvisel -testületet, hogy a múltkori döntésünk óta milyen eljárások, vagy milyen beadványok 
érkeztek. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Tisztelt Képvisel -testület! A múltkori testületi ülésen döntött a képvisel -testület arról, hogy 
milyen módon kívánja ezt az ingatlant hasznosítani, értékesíteni, ki milyen szót használ rá. 
Akkor el lett mondva, hogy id közben érkezett egy új ajánlat egy érdekelt fél részér l, a testület 
nem részére értékesítette – a 8 000 000 Forintos ajánlatról beszélek –, hanem az Autóklub, 
illetve egy másik telektulajdonos részére értékesítené. Azóta kaptunk egy ún. ismételt felszólító 
levelet, ebb l idéztem az el terjesztésben. Kerekes Lajostól kaptuk, ott van benne az 
el terjesztésben, az tartalmazza. Igazából új körülmény én úgy gondolom, hogy nem merült fel 
ezzel kapcsolatosan. Jelenleg egy ingatlan átmin sítése, a kivett közterület átmin sítése zajlik 
kivett útnak, hogy meg tudjuk oldani a területek cseréjét, illetve a telekmegosztásokat, ez van 
még folyamatban. Kerekes úr ismételten kérné az újra tárgyalását, ebben a levélben jelezte, 



hogy mindenféle peres eljárást kilátásba helyezett ezzel kapcsolatosan. A képvisel -testület újra 
tárgyalhatja ezt az ügyet, de nincs ilyen kötelezettsége, tehát az Mötv. szerint nincs ilyen 
kötelezettsége, hogy újra kellene tárgyalnia. Megvannak a jogi fórumok, adott esetben a peres 
eljárás, ha úgy gondolja, akkor ezekhez az eszközökhöz tud folyamodni. Én úgy gondolom, 
hogy ez egy eldöntött kérdés volt annak idején – 2-3 hete. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Jegyz  úr, tehát Kerekes Lajos kérelmez  azt kéri, hogy a testület a döntést 
vonja vissza, helyezze hatályon kívül a döntését. A testület megvizsgálta, így nem kívánjuk újra 
tárgyalni, err l szól az el terjesztés és a határozati javaslat. Kérdezném a képvisel -testület 
tagjait, hogy van-e valakinek kérdése? Kérdés nem merült fel, vélemény, hozzászólás van-e? 
Nincs, a vitát zárom. A határozati javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 8 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 88/2023 számú határozat 
A kalocsai 3035/35 hrsz alatti ingatlan ügye (Tanpálya) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
nem tárgyalja újra a kalocsai 3035/35 hrsz alatti ingatlan telekalakítási és ezzel összefügg  
hasznosításának az ügyét. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
7. Kalocsa Város településrendezési eszközeinek módosítása a Kalocsa – Kisk rös közötti 

kerékpárút fejlesztésének megvalósításával összefügg en 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Most kiosztásra került színesben is a térképmásolat, mert amikor az el terjesztés kiküldésre 
került, akkor az fekete-fehérben volt, és így most látszik a szürke, illetve a kék sraffozással 
jelölt terület, ezt most a kollegan  kiosztotta. Sokszor tárgyaltunk már a Kalocsa-Kisk rös 
közötti kerékpárút fejlesztésével kapcsolatosan különböz  témákat, különböz  döntéseket, és 
most is ilyen tervezési feladatokkal kapcsolatos döntést kell hoznunk. Szeretném kérdezni a 
testület tagjait, hogy van-e valakinek kérdése? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? 
Kákonyi István képvisel  úr. 
 
 
 



Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést, és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Vincze András képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság ugyancsak tárgyalta az el terjesztést, 
és egyhangúlag elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet és a határozatot is. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény, hozzászólás nincs, a vitát zárom. El ször szavazásra teszem 
fel a rendelet-tervezetet, mely az írásban kiküldött tervezet változatlan szövegezéssel nyújtom 
be szavazásra, err l kérnék szavazást. 
 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 13/2023. (VII.3.) önkormányzati 

rendelete 
 

Kalocsa Város településfejlesztési, településrendezési és településképpel kapcsolatos 
feladataival összefügg  partnerségi egyeztetés szabályairól szóló 9/2017. (IV.28.) 

önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezésér l 
 

(a rendelet a jegyz könyv 3. számú melléklete) 
 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Következ  szavazásunk a határozati javaslat, a kiküldött anyag változatlanul hagyásával teszem 
fel szavazásra. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 89/2023 számú határozat 
Kalocsa város településrendezési eszközeinek módosítása a Kalocsa – Kisk rös közötti 
kerékpárút fejlesztésének megvalósításával összefügg en 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Településrendezési Eszközeinek – egyes közlekedésfejlesztési projektekkel 
összefügg  közigazgatási hatósági ügyek nemzetgazdasági szempontból kiemelt jelent ség  
üggyé nyilvánításáról és az eljáró hatóságok kijelölésér l szóló 345/2012. (XII. 6.) Korm. 
rendelet 1. melléklet, 1. Országos közúti közlekedési projektek pontja, 1.8. Kerékpárutak 
alpontja, 1.8.68. „A Kalocsa – Kisk rös közötti kerékpárút fejlesztés” megnevezés  al-
alpontjában nevesített fejlesztés megvalósítása érdekében történ – módosításának elindításáról 
 



Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés b) 
pontjában, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a településtervek 
tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjér l, valamint egyes településrendezési 
sajátos jogintézményekr l szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 59. § (2) bekezdésében 
kapott felhatalmazás alapján az alábbi határozatot hozza: 
 
A Képvisel -testület egyetért azzal, hogy: 
 

1. a jelen határozat 1. számú mellékletét képez  Tervezési feladatokra kiterjed en Kalocsa 
Város Településrendezési Eszközeinek tárgyi módosítását elindítja. 
 

2. felkéri a Polgármestert, hogy a döntés végrehajtása érdekében, a 419/2021.(VII.15.) 
Korm. rendelet 78.§ (1) bekezdés b) pontjában szerepl  átmeneti rendelkezések okán, a 
419/2021.(VII.15.) Korm. rendelet 68.§ (1) bekezdés a) pont aa) alpontja alapján az 
egyszer sített egyeztetési eljárást folytassa le. 

 
3. Kalocsa Város Településrendezési Eszközeinek tárgyi módosítása keretében a 

Megalapozó vizsgálat és az Alátámasztó javaslat tartalmáról szóló, jelen határozat 2. 
számú mellékletét képez , építészi feljegyzést elfogadja. 

 
1. melléklet: Tervezési feladatok 
2. melléklet: F építészi feljegyzés 
 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 











 __________________________________________________________________________________ 

A  polgármester  a  8.  napirend  tárgyalására  zárt  ülést  rendel  el,  a  zárt  ülés  anyaga  külön  
jegyz könyvben szerepel. 
 __________________________________________________________________________________ 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nyilvános ülésen folytatjuk a testületi munkát. A zárt ülésen hozott határozati javaslatokat 
ismertetnénk. Szeretném kérni a média közvetítést, hogy ezt most ne közvetítsük még le, mert 
akkor itt értesülnek róla. Majd hivatalos módon a díjazottak, mert kitüntet  díjakról beszélünk, 
tehát ne az él  közvetítésben értesüljön róla a díjazott. 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 90/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Városért – Csáky Imre Díj-at adományoz 2023-ban Romsics Imre múzeumigazgató 
részére a kalocsai népi hagyományok meg rzéséért, archiválásáért, átörökítéséért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 91/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Ifjúságának Neveléséért – Dreisziger Ferenc Díj-at adományoz 2023-ban Katus 
Györgyné óvodavezet  részére a több évtizedes óvodákban végzett pedagógusi munkája 
elismeréséért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 92/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
 



Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Tudományos Munkájáért – Tóth Mike Díj-at adományoz 2023-ban Baranyiné 
Hellényi Viktória részére a kalocsai szakképzésben végzett kiemelked  munkájáért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 93/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Népm vészetéért – Király Ilus Díj-at adományoz 2023-ban Dudás Szilvia 
tánctanár részére a gyermekek táncoktatásáért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 94/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város M vészetéért – Haynald Lajos Díj-at adományoz 2023-ban Juhász Lászlóné 
részére kézm ves munkájának elismeréseként. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 95/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Közm vel déséért – Cziráki Imre Díj-at adományoz 2023-ban Cserenkó Gábor 
részére írói munkája elismeréseként. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 



És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 96/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Közszolgálatáért – Bozsó Ferenc Díj-at adományoz 2023-ban Tóth Tibor részére 
a városban és a járási hivatalban végzett munkája elismeréseként. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 97/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Egészségügyéért – Ilk Viktor Díj-at adományoz 2023-ban Baltásné dr. Sipkai 
Ibolya részére a több évtizedes példamutató orvosi munkájáért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 98/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Gazdaságáért – Vidats István Díj-at adományoz 2023-ban a Vicai Optika Kft. 
részére a városban végzett több évtizedes kiemelked  munkájukért, és társadalmi 
szerepvállalásukért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
 



Kalocsa Város Önkormányzata 99/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Sportjáért – Vatai László Díj-at adományoz 2023-ban Apród Péter tanár részére 
a városi diáksport segítéséért.  
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 100/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Szociális Munkáért Díj-at adományoz 2023-ban Domokos Julianna részére a 
karitatív munkája elismeréseként. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 101/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Ifjúsági Díjat adományoz 2023-ban megosztva Vörösváczki Edmond és Pergel 
Norton tanulók részére közösségi munkájuk elismeréseként. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 102/2023 számú határozat 
Városi kitüntet  díjak adományozása 
 

Határozat 
 



Képvisel -testület 
 
Kalocsa Város Polgármesterének Kitüntet  Díjat adományoz 2023-ban Dr. Lakatos Istvánné 
részére kiemelked  tanári munkájáért. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
9. Egyebek 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Király Róbert képvisel  úr jelezte, hogy kérdést szeretne feltenni. Parancsoljon Képvisel  úr, 
hallgatom a kérdését. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen Polgármester úr. Már a testületi ülésen is volt közterületi tisztaságról és 
zöldhulladékról szó. Nagyon sok lakossági megkeresést kaptam, hogy elég tisztázatlan, és 
anomáliákat tapasztalnak a zöldhulladék elszállítása ügyében. Ön, mint a Homokhátsági 
Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társaság delegáltja pont egy éve ígérte meg 
azt a testületi ülésen, hogy az általam feltett 2 kérdésre felülvizsgálatot, illetve meg fogja 
vizsgálni helyzetet. Az egyik az volt, hogy Kalocsa városa a környék falui, illetve nagyobb 
városokhoz képest majdnem dupla árat fizet ezért a hulladékszállításért, ami eléggé akadozik. 
Illetve akkor ígérte a Polgármester úr, hogy elég sok a potyautas, és megpróbál ez ügyben is 
majd valami lépéseket tenni a cégnél. És ez a 2 anomália gondolom bevételkiesést is okozhat a 
cégnek, mert azt tapasztaljuk, én is lakossági levelek, illetve fényképek alapján láttam, hogy 
most  már  nem  is  az  FBH  viszi  el  a  szemetet,  hanem  ezt  is  valamilyen  kecskeméti  
alvállalkozóknak kiadták, és k a kukák elvitele közben elég alaposan átvizsgálták a kukákat. 
Az eljárásuk rendjével van egy kis gondom, hiszen nem fölszólítottak, hanem rögtön ott 
hagyták a kukákat, hogyha tapasztaltak benne zöldhulladékot. Viszont azt a feltételt nem 
nagyon teremti meg ez a cég, hogy… 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úrnak csak jelzem, hogy kérdés feltevésére 2 perc áll rendelkezésre, nem sikerült ezt 
az id korlátot betartania. Nagyon sok információt el tetszik mondani, hallgatom a kérdését, 
tessék folytatni, csak az SZMSZ-ünk így szól. Hallgatom a kérdését Képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen, hogy figyelmeztetett, csak a kérdés azért úgy alapos, hogyha a helyzetet 
azért körül írom, hiszen azt jó lenne megismerni mindenkinek, illetve akik megkerestek, és a 
város lakói ezt azért tudják, de Önnel is szeretném ismertetni. Tehát az a gond, hogy zsákokat 
ugyan felajánlanak… 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, csak hogy megel zzük, mert ennek nem biztos, hogy így van értelme, hogyha 
nem tetszik kérdést feltenni. A polgármesteri tájékoztatóban Boromisza Viktor, mint az 
üzemeltetési osztály osztályvezet je fog tájékoztatást adni a kukaürítéssel kapcsolatosan. 



Sajtóban is  tájékoztatja a lakosságot. Mi lenne, hogyha azt megvárnánk, és akkor ami van 
kérdése, fel tetszik tenni, mert ez egy így nagyon hosszú lesz. 
 
Király Róbert képvisel : 
Akkor csak egy rövid kérdésem van, zöldhulladék ügyben milyen megoldásokat látnak a 
közeljöv ben? Hiszen azt látjuk, hogy ez eléggé megoldatlan, és a lakosságot ez közvetlenül 
érinti. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A zöldhulladékkal kapcsolatosan fel is vettük a kapcsolatot a szolgáltatóval, mert kett  zsákot 
adtak, most már ezt négyre b vítették, de a részleteket Osztályvezet  úr fogja elmondani az 
egész szemétszállítással kapcsolatosan a polgármesteri tájékoztatóban, úgyhogy  válaszolna 
Király képvisel  úrnak a kérdésfeltevésére, és akkor rá is térnénk a polgármesteri tájékoztatásra 
és  beszámolóra.  Ezt  vennénk  el re,  Osztályvezet  úr  kérném,  hogy  adjon  tájékoztatást  a  
mostani szemétszállításról, azt a levelet, amit el készítettek, azzal kapcsolatosan, hogy most 
hogy állunk ezzel üzemeltetési oldalról. Parancsoljon Osztályvezet  úr, Öné a szó. 
 
Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Tisztelt Képvisel -testület! Az elmúlt hetekben több 
megkeresés is érkezett a hivatalunk felé önkormányzati képvisel kt l, illetve a lakosság 
részér l is. Nyilván mi magunk is érezzük azokat a változásokat a zöldhulladék elszállításával 
kapcsolatosan, amik az elmúlt id szakban bekövetkeztek. Fontos hangsúlyozni, hogy a 
gyakorlatban történt változás, hiszen a korábbi években is a közszolgáltatási szerz dés, illetve 
a közszolgáltatást végz  szabályzata szerint nem volt lehet ség, nem is lehetett volna a 
zöldhulladék, a háztartásoknál keletkez  zöldhulladékot a kommunális hulladékkal vegyítve 
gy jteni, illetve átadni a közszolgáltatást ellátó vállalkozás részére, már korábban is külön 
kellett volna gy jteni. Ezt ezidáig a szolgáltató mondhatjuk azt, rugalmasan kezelte, hiszen 
elszállították vegyesen ezeket az ún. zöld kukákban, de innent l kezdve változtattak ezen a 
gyakorlaton, és az eredeti el írások szerint, eredeti szabályzat szerint végzik, illetve fogják a 
jöv ben is végezni. Ez azt jelenti a gyakorlatban, hogy a kommunális hulladékot azt hetente, a 
szelektív hulladékot kéthetente, illetve a zöldhulladékot négy hetente szállítják el. Ahogy 
Polgármester úr is említette, az elszállítást külön zsákban kell gy jteni, az elszállításhoz a 
zöldhulladék mennyiségét, ezt a szolgáltató biztosítja az ingatlantulajdonosok részére. Ezt havi 
2 zsákról 4 zsákra felemelik, illetve érzékelve ezt a problémát és a beérkez  észrevételeket, 
ezért az önkormányzat írásban kezdeményezte a Fels -Bácskai Hulladékkezel  Zrt-nél, hogy 
lehet ség szerint gondolkodjanak el annak lehet ségén, hogy a kerti munkák id szakában – 
megjelöltük azt is, hogy ez egy április 1 és október 31 közötti id szakban – lehet ség szerint 
próbálják meg s ríteni a zöld járatnak a gyakoriságát a havi egy alkalomról legalább heti 2 
alkalomra, hogy könnyítsük a tárolással, illetve az ebb l fakadóan keletkez  
kellemetlenségeket, és lehet ség szerint ez tényleg zökken mentesebben menjen mindenki 
megelégedésére. A héten fogalmaztuk meg ezt a levelet, Polgármester úr aláírta, eljuttattuk a 
szolgáltatóhoz, várjuk ezzel kapcsolatosan a visszajelzésüket. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Osztályvezet  úrnak a tájékoztatást, kimerít  volt. Tessék parancsolni 
Jegyz  úr. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Múlt héten kértek t lünk adatot az FBH-NP-t l, hogy hogy is történt nálunk itt Kalocsán ez a 
szolgáltatás. Ezt el kellett küldenünk, mivel július 1 és december 31 között egy átmeneti állapot 



fog bekövetkezni a szemétszállítással kapcsolatosan, és elképzelhet , hogy új szolgáltató fog 
majd belépni. Lehet, hogy az els  id szakban némi döccenésének lesznek, de ezt egy átmeneti 
állapotnak lehet majd tekinteni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Igen, a szolgáltatást végz  cégnél várhatóak átalakítások, illetve más partner veszi ezt át. 
Köszönöm szépen, Képvisel  úr, megkapta a kérdésére választ? 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen, igen. Egy megjegyzésem van, hogyha lehetne még. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, mindent lehet, csak ennek nincs értelme. Azért van a M ködési Szabályzatunk, 
hogy azt be kell tartani még Önnek is. Nincs véleménynyilvánítási lehet sége, polgármesteri 
tájékoztató van. Feltett egy kérdést, kapott rá egy választ. Elfogadja a választ? Igen vagy nem? 
Azt tetszett mondani, hogy elfogadja a választ. Ha nem fogadja el, akkor a testületnek szavazni 
kell róla, így szól a M ködési Szabályzatunk. Én nagyon szívesen elbeszélgetek Önnel most 
még itt 5 órakor, csak ezzel nem haladunk az érdemi munkában. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen, elfogadom, csak azzal szerettem volna kiegészíteni, hogy egy kérést 
tolmácsolok az önkormányzat felé, hogy nagyon sok lakos nem tud a hulladékudvarral 
kapcsolatot teremteni, és ezt jó lenne, hogyha Kalocsa város honlapján is meg lehetne jelentetni, 
hogy mi az elérhet ség, hiszen nem tudják pontosan sem a leadott mennyiséget, sem az 
id pontokat igazából pontosan, és jó lenne egy telefonos elérhet ség, csak ennyit akartam. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, fent van a kalocsa.hu honlapon az elérhet ség. Köszönöm szépen, folytatjuk a 
polgármesteri tájékoztatót. Amit el szeretnék mondani a tisztelt kalocsai lakosoknak, az elmúlt 
hétvégén Schmidt Rajmund képvisel  úrral, az Ifjúsági és Sport Bizottság elnökével, valamint 
Arnold Adriennel kirchheimi testvérvárosunkba látogattunk. Kirchheimmel nagyon régi a 
testvérvárosi kapcsolat, 33 éve áll fenn, most volt az elmúlt években egy mélyebb periódus, 
nem volt túl aktív, ezt sikerült szépen átlendítenünk, újra helyre állt egy jó kapcsolat. Ennek 
volt tanúbizonysága, hogy a Pünkösdi Népm vészeti Fesztiválon Dr. Pascal Bader 

polgármester úr személyesen látogatott el a városba, és akkor alá tudtuk írni a meger sítést 
az együttm ködésr l, valamint most bennünket is meghívott, menjünk ki. Nagyon tanulságos 
volt a kinti látogatás. Megismerkedtünk nagyon sok helyi közösséggel a fesztiváljuk 
alkalmával, valamint egy sportlétesítményt is meglátogattunk. Nagyon érdekes volt a látogatás 
kapcsán, hogy például itt az önkormányzat adta a területet, a telket a sportlétesítmény 
felépítésére, és ottani vállalatok, valamint magánszemélyek adták össze azt a pénzt, amellyel 
az építmény felépült, valamint az is érdekes volt, hogy a sportegyesületek tartják fenn ezt az 
épületet. Az energiaválság ket is sújtotta, télen nem tudtak melegvizet biztosítani az épületben, 
viszont egy 50 eurós tagdíjat kérnek mindenkit l, tehát 50 eurós az ottani tagdíj, bárki odamehet 
sportolni, akár a focipályára, akár a konditerembe, és ebb l tartják fönt az egyesületek ezt a 
sportközpontot. Nálunk azért más a rendszer, és sokkal kényelmesebb. A kirchheimi 
kapcsolatnak ami f  értéke, hogy mind általános iskolás, mind gimnazista gyerekeknek van 
cserediák kapcsolati lehet sége, mennek ki német nyelvterületre, ott tanulhatnak, ott ismerhetik 
meg az ottani szokásokat, és a német gyerekek jönnek ide, ez egy nagyon kedvelt, jó program. 
És F polgármester úrral tényleg jó baráti együtt gondolkodást sikerült kialakítanunk, és  is 
elkötelezett, hogy további kapcsolódásokat is keressünk mind sportban, mind 



környezetvédelemben, és akár feln tteknél is mérjük azt fel, hogy van-e rá igény, hogy ilyen 
cserekapcsolatot kialakítsunk. Hosszú volt az út egyébként, autóval mentünk, de nagyon 
eredményes volt a kirchheimi látogatás. Amit szeretnék még az elmúlt hetekr l mondani, 
évzárókon vagyunk túl, ballagásokon, nagyon sok intézményben járt a városvezetés, köszönjük 
szépen a meghívásokat, szívesen megyünk mindig a gyermekeink oktatási intézményeibe, a 
gyermekeink közé. Minden diáknak, pedagógusnak tartalmas szünid t, jó pihenést kívánok a 
nyárra. Zöldhulladékról Osztályvezet  úr tett említést, és most egy kényelmetlen téma, ezzel 
kezdtük, ezzel zárjuk a testületi ülést. Nyilván nem tudok elmenni szó nélkül a múlt héten a 
kórháznál tartott tüntetés mellett. Nagyon örülök neki, hogy F igazgató úr eljött és elmondta, 
hogy mi a helyzet, tehát azért tisztázzunk egy-két dolgot. Ez egy baloldali politikai rendezvény 
volt, tehát ez egy tüntetés, ezt a rend rségnek jelentették be tudomásom szerint a szervez k, a 
rend rséghez csak politikai tartalmú rendezvényeket, tüntetéseket kell bejelenteni. Ha ez egy 
békés összejövetel, akkor közterület-használati engedélyt kell kérni, de rend rségi bejelentés 
történt. Ennek egyetlen egy célja volt egyébként, hogy hergeljék a kalocsai lakosságot 
mindenféle téves információk alapján, egy negatív hangulatkeltés, most ezek a politikai 
szerepl k ezt kapták feladatul. Nyilván közeleg a választás, és ezt meg is szervezték. Számon 
kértek engem, hogy nem voltam jelen. Soha nem voltam baloldali politikai rendezvényen, 
politikai tüntetésen, és ezt senki ne várja t lem, hogy elmenjek, és ezért sem mentem el. Ha a 
kórházzal kapcsolatosan bármi intézkedés kell, akkor képvisel -testületi ülést hívok össze, mint 
ahogy azt a gyermekosztállyal kapcsolatos átmeneti felfüggesztéskor is tettem. Ott pénteken 
tette közzé a kórház, hogy a gyermekosztálynak a m ködését átmenetileg szünetelteti, keddre 
összehívtam rendkívüli testületi ülést, és kedden meg is volt a megoldás rá, F igazgató úr akkor 
is itt volt. Úgyhogy kiemelten kezeljük a kórházat. Nincs ilyen helyzet, nem téma a kalocsai 
kórháznak a bezárása. Orbán Viktor miniszterelnök úr is kijelentette, hogy nem zárunk be 
kórházakat. F igazgató úr is, Gondos Miklós f igazgató úr is a testületi ülésen ezt er sítette 
meg, ellátási zavar nem lesz, semmi nem sz nt meg, aktív korú dolgozóval nem szüntettek meg 
munkaviszonyt, és azt is elmondta, hogy jött 3 orvos és 10 szakápoló az elmúlt id szakban. 
Ezek a tények, minden osztály m ködik a kórházban és m ködni is fog. Paks II is számít a 
kalocsai kórházra, ellátási kórház lesz az építkezés kapcsán. Igazgató úr egy dolgot kért, amit 
fontoljuk meg nagyon: nyugalmat és csendet. Mert ezzel a múlt heti politikai akcióval 
elbizonytalanítják a jelenleg is a kórházban dolgozókat, meg akik ide szándékoznak jönni, 
azokat is. Tehát ez csak árt mind a kórháznak, mind Kalocsának. De feltételezem, hogy nem a 
megoldás a szervez knek a célja. Anélkül sem tudok elmenni szó nélkül, hogy László Imre, a 
DK-nak a szakpolitikusa 2021 júniusában azt mondta egy televíziós m sorban, hogy körülbelül 
70  kórházzal  kell  kevesebb  Magyarországon.  És  Komáromi  Zoltán  szintén  a  DK-nak  az  
egészségügyi szakpolitikusa azt mondta, hogy centralizálni kell az egészségügyet, a kis 
kórházakat meg kell szüntetni, és például azt is mondta, hogy ahol 500 szülésnél kevesebb van 
egy évben egy kórházban, azt nincs értelme fenntartani. Hát a kalocsai kórház az pont ez a 
kategória. És akik most szervezték ezt a tüntetést itt Kalocsán, azok a tavalyi évben azért 
dolgoztak, azért kampányoltak, hogy a baloldal gy zzön a választáson 2022-ben. És igen, ha 
gy ztek volna, akkor idegesek lehetnénk, hogy megsz nik a kalocsai kórház. Ugye milyen jó, 
hogy nem a baloldal nyert 2022-ben? Úgyhogy m ködik a kórház, fel szeretném hívni a 
baloldali politikusokat, hogy ne tegyék politika eszközévé se a kórházat, se a kórházi 
dolgozókat, és végre ezt vegyék le napirendr l, hogy ez megsz nik. És nagyon örültem annak, 
hogy Király Róbert képvisel  úr F igazgató úrnak a tájékoztatója után azt mondta, hogy 
„engem meggy zött”. Képvisel  úr is ott volt a tüntetésen, kint vannak közterületen aláírást 
gy jteni, szeretném akkor a Képvisel  urat kérni, hogy tartsuk tiszteletben F igazgató úrnak a 
kérését, hogy legyen nyugalom, fejezzék be az aláírásgy jtésüket. Feltételezem, ebben 
közbenjár Ön is, mivel úgy nyilatkozott, hogy Önt már meggy zték. Megértem, hogy jön a 
választás, megértem, hogy kampány lesz, de a kórházat, kórházi dolgozókat ne tegye a baloldal 




